

# Referat fra ordinært bestyrelsesmøde i Kettingskov landsbylaug: torsdag d. 23.11.2023 kl. 16.30 hos Henning



Tilstede: Henning, Dennis, Wienke, Søren og Rosalyn

Afbud: Agnete og Torben

## 1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt af alle

## 2. Godkendelse af referat fra mødet d.: 18.09 + 04.10.2023 + opfølgning på dette.

Kommentar til 4.10. (møde med hyttebestyrelse): der burde stå, at det/samarbejdsaftalen kun er referat til punkt 4 i dagsorden.

## 3. Meddelelser fra formand:

Dagens avis og tidligere aviser er fyldt med bl.a. læserbreve, hvor det bliver gjort tydeligt, at involvering af borgerne i områderne er vigtigt for at kunne etablere VE-projekter

**Orientering fra landsbyforums møde 31.10, hvor alle landsbylaugs bestyrelser var indkaldt.**

20 landsbylaug var repræsenteret, god diskussion omkring VE-anlæg, medejerskab og involvering. Desværre var Karin Lorenzen Kjærgaard, landdistriktskoordinator i Tønder Kommune, som skulle fortælle om succesen bag den måde Tønder kommune har etableret deres VE-anlæg på, syg. Resultat af mødet: Landsbyforum sender et brev til Sønderborg byråd med forsamlingens anbefalinger til etablering af VE-anlæg, og til foreningen for alle landsbylaug i Danmark (Landdistrikternes Fællesråd), hvor man også redegør for vores holdning til VE spørgsmålet.

Stisystemer: der er blevet opfordret til en ny kommunal gruppe (genetablering af tidligere gruppe) som beskæftiger sig med stisystemerne, bl.a. Gendarmstien og Alsstien

## Ansøgning til Nordea fonden vedr. 6 stk. bord-bænkesæt

Der har været meget bøvvl med ansøgningen (NemID og MitID), men det lykkedes endelig at sende en ansøgning, som vi desværre fik afslag på. Vi skal dog fortsætte med at søge midler til dette projekt. Vi kigger på øvrige (lokale) fonde.

## 4. Økonomi v. kassereren

Status: 33.299,87DKK

Vi mangler stadig at få pengene fra kommunen til shelter-projektet (60% af det samlede beløb). Shelterprojektet bliver omkring 3.000DKK dyrere end planlagt.

Henning undersøger hvorvidt det er muligt at få de 3.000-5.000DKK som Vej & Park, skal have for at etablere et muldtoilet, da vi forventer selv at påtage os etableringen med en samarbejdspartner som vil hjælpe os.

Henning har haft følgende udgifter: krans til Yrsas begravelse samt vin til Jørgen Jakobsen som tak for udarbejdelse af referatet/samarbejdsaftalen mellem hyttens bestyrelse og landsbylauget.

## 5. Opfølgning af gamle sager.

Ansøgning om hjertestarter v. Wienke

Wienke har undersøgt ansøgningsmuligheder, frist 1.3.2024 og 1.9./10.2024. Hun gør opmærksom på, at hun ikke sender en ansøgning uden at have været i kontakt med de øvrige bestyrelsesmedlemmer inden.

Vi ved, at det koster omkring 1.000 kr. årligt (i vedligehold), men vi ved ikke hvad en forsikring koster og Trygfonden skriver dette ikke tydeligt.

Sponsorat (sponsere et beløb til etablering af hjertestarter): selvstændige i området. Søren vil gerne være sponsor, men er der andre selvstændige i området?

**Vedr. den nyligt vedtagne samarbejdsaftale med hyttebestyrelsen – hvor vidt er man i den nye bestyrelse, er man klar til d. 01.01.2024.? V. Torben**

Alt er okay, der er ingen mødeaktivitet før i det nye år. Efter den 01.01.2024 mødes den nye bestyrelse hurtigst muligt for at konstituere sig.

Henning gør igen opmærksom på, at det ikke er en god idé at starte med at kigge på ændringer i de nuværende vedtægter.

**Shelterprojektet v. cykelsti. Hvor vidt er man? V. Søren og Henning**

Grønt lys – vi afventer bedre vejrforhold, da det er meget vådt for tiden. J. Deichgräber har tilbudt sin hjælp og Chresten Henriksen vil også gerne hjælpe. Vild med vilje på taget er en god idé. Søren stiller spalter som fundament.

Vi arrangerer en fornem indvielse til foråret.

## **6. Nye sager.**

**Nyhedsbrev/ julehilsen til alle i Landsbylauget. Hvem gør hvad?**

Samarbejdsaftale med hytten og shelterprojekt samt en julehilsen – Henning kigger på dette.

**Revision af nuværende udviklingsplan 2018 – 2025. (se bilag)**

Alle bestyrelsesmedlemmer kigger individuelt på de øvrige landsbylaugs udviklingsplaner ([Landsbyer – Sønderborg kommune på InfoLand \(sonderborgkom.dk\)](https://www.sonderborgkommune.dk/InfoLand/sonderborgkom.dk)) og vi har dette på som punkt til næste bestyrelsesmøde hvor vi drøfter idéer.

Ny udviklingsplan kunne hedde: 2024-2029.

## **7. Evt.**

**Forslag om afholdelse af julefrokost for bestyrelsen hos Søren.**

Hvis ja – hvornår? Søren sender forslag ud til alle bestyrelsesmedlemmer. Det bliver engang i det nye år.

**Andet**

Wienke gør opmærksom på svamp på bænken ved stendyssen ved skoven. Dette kræver behandling.

Søren gør opmærksom på, at stendyssen ved Nr. Kettingskov har fået navnet Blommeskobbel Skulptur på Google Maps – kan dette ændres og hvis ja, hvordan?

Tidspunktet 16:30 fungerer fint for de tilstedeværende. Vi vil fortsætte med dette tidspunkt.

## **8. Ny mødedato:** Mandag den 15. januar kl. 16:30 ved Rosalyn.

Ref.: Rosalyn